
	 	 	 	 	 	 Referat	

     27. marts 2018 
 
 
 
 
 
Dansk Told & Skatteforbund 
Valgenhed Østbanegade 
 
 
Onsdag, den 18. marts 2018 blev der afholdt ordinær generalforsamling i Dansk Told & 
Skatteforbund Valgenhed Østbanegade m.v., med følgende dagsorden:  
 

1. Valg af mødets tillidsmænd 
2. Bestyrelsens beretning 
3. Behandling af indkomne forslag  
4. Valg af formand (kun i år med ordinær kongres) 
5. Valg af næstformand (kun i år med ordinær kongres) 
6. Valg af øvrige tillidsrepræsentant(er) i SKAT 
7. Valg af tillidsrepræsentant i Departementet/Intern Revision 
8. Eventuelt. 

 
 
Pkt. 1. Valg af mødet tillidsmænd 
 
Efter vedtægternes § 4, stk. 2, forestod formanden Jens Norlund valg af generalforsamlingens 
tillidsmænd. Niels Gyrsting blev valgt som dirigent, og Anni Lind som mødesekretær. 
 
Dirigenten konstaterede herefter, at generalforsamlingen var lovligt indvarslet og 
beslutningsdygtig. 
  
 
Pkt. 2. Bestyrelsens beretning 
 
Formanden Jens Norlund fremlagde bestyrelsens beretning, som var koncentreret om følgende 
punkter: 
 

1. Indledning, bestyrelsen sammensætning mv. 
2. Facility management 
3. OK 2018 
4. Tillæg 19 
5. De syv ”nye” styrelser 
6. Osvald Helmuths Vej og Copenhagen Tower 
7. – dette punkt blev censureret væk – sagen forventes offentlig gjort senere  



8. Forbundets nye vedtægter og nye adresse 
9. Afslutning og fremtid 

 
 

I stedet for en traditionel gennemgang af beretningen, havde bestyrelsen i lighed med de 
seneste år valgt at gennemgå og debattere de enkelte udvalgte emner, punkt for punkt for 
derved at skabe mere og bedre debat. 
 
Beretningen er vedlagt referatet.  

 

Debat 
 
Ad pkt. 1, 2 og 3. 
 
Ingen debat 
 
Ad pkt. 4. Tillæg 19 
 
Der blev spurgt til seniorordninger. 
  
Jens oplyste, at det kan man altid tale med sin chef om. Det behøver ikke vente til 
tillægsforhandlingerne. Midler til seniorordninger tages ikke ud af tillægsbudgettet og indgår 
ikke i tillægsprocessen. 
  
For at kunne bede om en seniorordning skal man være fyldt 62 år. En seniorordning er f.eks. 
ekstra 12 årlige fridage. 
 
Både Jens og Jørn Rise oplyser, at man i Skatteforvaltningen generelt er tilbageholdende med 
at lade medarbejdere blive omfattet af en seniorordning. 
 
Det blev oplyst, at man i nogle afdelinger i Skattestyrelsen har valgt kun at bruge 80 % af 
tillægsmidlerne til de varige tillæg, mens de resterende 20 % kunne bruges til f.eks. ny 
ansættelser. 
 
Jens oplyste, at det principielt ikke var ”lovligt” at bruge mindre end 100 % af midlerne, 
medmindre man havde en god begrundelse.  
 
Forbundet oplyste, at økonomiske udfordringer ikke er en gyldig begrundelse. Merete 
Agergaard har bekræftet dette. 
 
Ad pkt. 5. De syv ”nye” styrelser 
 
Der blev givet udtryk for stor frustration hos medlemmerne. Der er behov for, at der bliver 
lyttet til de problemer, som opleves i det daglige, så de kan blive løst. 
 
Jens opfordrer til at fortælle om problemerne til forbundet og til Jørn Rise, som har mulighed 
for at gå videre og få nogle af de rigtige til at lytte.  
 
Ad pkt. 6. Oswald Helmuths Vej og Copenhagen Towers 
 
Der blev spurgt til den kommende flytning fra Østbanegade til Copenhagen Towers og 
indretningen af Copenhagen Towers. Der er stor bekymring for, at der er for lidt plads, så 
arbejdsmiljøkravene ikke opfyldes. 
  



Niels Gyrsting, som er med i Indretningsudvalget, oplyste bl.a. der er klaget over processen og 
den manglende indflydelse. Skattestyrelsen har f.eks. besluttet, at det er tilstrækkeligt med 
160 cm mellem to stole ryg-mod-ryg, selvom arbejdsmiljø-reglerne siger, at der skal være 
mindst 220 cm.  
 
Der planlægges med gardiner fra loftet skal fungere som ”skillevæg”. 
 
Det er også besluttet, at selvom arbejdsmiljøreglerne siger, at der skal være et ”møderum” for 
hver 10 arbejdspladser, bliver der kun etableret et ”møderum” for hver 20 arbejdspladser. 
 
Niels forventer, at der vil blive klaget til Arbejdstilsynet. 
 
Der er etableret en hjemmeside vedr. flytningen, hvor man bl.a. kan stille spørgsmål.  
 
Ad pkt. 8. Forbundets nye vedtægter og nye adresse 
 
Der blev spurgt til, om der er en business case for, hvor længe det kan betale sig at holde DTS 
i live. 
  
Jens oplyste, at det ikke er et problem endnu. Hvis medlemstallet falder og falder, vil man 
måske overveje en sammenslutning med en anden forening. 
 
Jørn oplyste, at vi pt er ca. 2500 medlemmer. Det det kritiske antal er måske 2000 
medlemmer. 
 
Det blev oplyst, at det yngste DTS-medlem er 33 år. 
 
Jørn oplyste, at DTS forsøger at skaffe nye medlemmer via den nye professions-bachelor 
uddannelse og via HK’ere, der færdiggør deres diplomuddannelse. 
 
 
Herefter blev beretningen enstemmigt godkendt. 
 
 
Pkt. 3. Behandling af indkomne forslag 
 
Ulla gennemgik de redaktionelle vedtægtsændringer som er en konsekvens af 
vedtægtsændringerne, der blev vedtaget på den ekstraordinære DTS-kongres i oktober 2018. 
 
Forslaget til vedtægtsændringerne blev vedtaget med alle stemmer på nær en, der stemte 
imod.  
 
Vedtægterne trådte i kraft umiddelbart efter vedtagelsen.  
 
Pkt. 4. Valg af formand (kun i år med ordinær kongres) 
 
Punktet udgår, da der ikke er formandsvalg i år. (Jens Norlund fortsætter). 
 
Pkt. 5. Valg af næstformand (kun i år med ordinær kongres) 
 
Punktet udgår, da der ikke er valg til næstformandsposten i år. (Ulla Kær Andersen 
fortsætter). 
  
Pkt. 6. Valg af øvrige tillidsrepræsentant(er) i SKAT/Skatteforvaltningen  
 



Linda Severinsen fra Retssikkerhedschefen stillede op, og hun blev valgt uden modkandidater.  
 
Linda har tidligere været tillidsmand i departementet.  
 
Det er planen, at Retssikkerhedschefen og dermed også Linda skal flytte til Copenhagen 
Towers. Der skal vælges tillidsmand, når Skattestyrelsen er flyttet til Copenhagen Towers. 
Processen aftales i hovedbestyrelsen, når flytningen er gennemført. 
 
Pkt. 7. Valg af tillidsrepræsentant i Departementet/Intern Revision 

 
Tina Charlotte Olsen genopstillede og hun blev valgt uden modkandidater.  
 
Pkt. 8. Eventuelt 
 
Ingen bemærkninger 
 
Formanden takker for en god debat. 
 
 
  
Mødesekretær   Dirigent 

 
 

Anni Lind     Niels Gyrsting 


